
Under senhösten 2022 och våren 2023 genomförde ledamöter i PRO:s styrelse tillsammans 

med en tjänsteman från PRO:s kansli dialoger i organisationens 26 distrikt. Det var den 

fjärde omgången dialoger som genomfördes i organisationen. Liksom tidigare dialoger var 

denna mycket uppskattad av både riksorganisationen och distrikt. Besöken var väl 

förberedda och planerade.    

Syftet med dialogerna är att styrelsen och distrikten i lugn och ro ska kunna samtala om 

viktiga och aktuella frågor. Denna gång var det fokus på två frågor, förutom de frågor som 

distrikten aviserat att de ville prata om: 

1. Uppföljning av beslut på kongress 2022 

2. Diskussion om PRO 2030 

Dessutom önskade styrelsen göra ett studiebesök i distriktet i samband med dialogen. Det 

var distriktet som bestämde var besöket skulle äga rum. 

Detta är en rapport som utgör underlag inför distriktsordförandenas möte som äger rum den 

7 juni 2023. Rapporten baseras på enkäter som besvarades av både distrikt och 

riksorganisation, samt diskussion på PRO-styrelsens möte den 24 maj.  

Rapporten avslutas med frågeställningar att diskutera inför nästa omgång dialoger som 

påbörjas under verksamhetsåret 23/24. 

 

25 av 26 distrikt besvarade enkäten. 

PRO:s styrelse önskar föra en dialog med distriktet om PRO 2030 och uppföljning av kongressen, 

samt förstås de frågor som distriktet önskar. Har dialogmötet uppfyllt syftet? 

Denna fråga fick betyget 4,44 av distrikten 

Hade dialogmötet ett bra upplägg, tidsplanering och innehåll? 

Denna fråga fick betyget 4,48 av distrikten 

Är dialogmötena viktiga, hur viktigt är det att de återkommer? 

Denna fråga fick betyget 4,84 av distrikten 

Distrikten är över lag mycket nöjda med dialogerna och hur de genomfördes. De uppskattar 

att det var fokus på deras frågor och att styrelsen tog sig tid, även om några distrikt pekar på 

att tiden för dialog var för snålt tilltaget. Något distrikt menar att det inte fick svar på sina i 

förväg inskickade frågor.  



Studiebesöken nämns inte mer än i några enstaka fall i distriktens svar. Inte heller lyfts 

intressepolitiska frågor upp på samma sätt som i styrelsens svar. Medlemsrekrytering, 

svårighet att hitta förtroendevalda är frågor som återkommer.  

Flera distrikt konstaterar att frågan om kongressen och dess beslut var överspelat när 

dialogen ägde rum. Styrelsen och kongressombuden hade redan informerat om detta.  

Sammanfattningsvis vill distrikten fortsätta med dialogerna. De skapar en bättre 

samhörighet och ett bättre samarbete i organisationen.  

”Dialogerna ger oss energi, inspiration och självförtroende inför fortsatta arbetet”  

51 besök gjordes av styrelse och tjänstemän (några styrelseledamöter och tjänstemän deltog i 

flera dialoger). 49 av dessa ”besök” svarade på enkäterna.  

PRO:s styrelse önskar föra en dialog med distriktet om PRO 2030 och uppföljning av kongressen, 

samt förstås de frågor som distriktet önskar. Har dialogmötet uppfyllt syftet? 

Denna fråga fick betyget 4,12 av styrelsen och tjänstemän 

Hade dialogmötet ett bra upplägg, tidsplanering och innehåll? 

Denna fråga fick betyget 4,22 av styrelsen och tjänstemän 

Är dialogmötena viktiga, hur viktigt är det att de återkommer? 

Denna fråga fick betyget 4,69 av styrelsen och tjänstemän 

Även styrelsen och tjänstemän är mycket nöjda med dialogerna. De dialoger som särskilt 

uppskattas är när distrikten har förberett med frågor och strukturerat upplägg. 

Riksorganisationen lyfter i högre utsträckning än distrikten att intressepolitiska frågor 

diskuterades (bostadspolitiken nämns flera ggr). Liksom distrikten lyfter styrelse och 

tjänstemän utmaningen med att hitta förtroendevalda som en av frågorna som diskuterades. 

I riksorganisationens svar lyfts också frågan om att administrativa frågor dryftades, Harald, 

material, vilka ibland var svåra för styrelseledamöterna att besvara.  

Studiebesöken uppskattas i de flesta fall av styrelsen och tjänstemännen. I några fall hann 

man inte med dialogen fullt ut på grund av besöket.  

”Mitt första uppdrag som riksrepresentant på dialogmöte i distrikten – trevligt, kul och 

lärorikt! Bra respons i diskussionerna” 

Under dialogerna framkom många och intressanta förslag. Det är bland annat: 

• Gemensamma pp-bilder som presenterar PRO,  

• Billigare artiklar i butiken, 



• Tjänstemän som ska inte tolka stadgarna, utan styrelsen, 

• Fler debattartiklar som distrikten kan skriva under, 

• PRO Ettan och PRO Tvåan - skapa ett utbildningspaket för att ge medlemmarna 

trygghet att bli förtroendevalda, 

• I stället för Almedalen ska Riksorganisationen satsa på 2–3 andra platser per år, 

• Skapa bättre kontakt med fackliga organisationer, samt 

• Mer information från riksorganisationen direkt till medlemmar. 

Dessa och andra förslag hanteras i särskild ordning av styrelsen och kansliet.  

 

Dialogerna får ett mycket högt betyg av alla deltagande parter, vilket naturligtvis är roligt. 

Det är många som trycker på behovet av dialoger för att hålla ihop organisationen. Det fanns 

tillräckligt med tid för att lyssna på varandra och prata om de frågor som är angelägna för 

distrikten. En av slutsatserna efter årets dialogturné är att dialogerna självklart ska fortsätta 

även under nästkommande verksamhetsår. Det finns några frågor som bör diskuteras innan 

formen för kommande dialoger beslutas:  

• Vilka frågor ska avhandlas under dialogen? Många dialoger handlade om 

administrativa frågor som Harald, material, butiken mm. Kan vi hitta ett annat forum 

för det där till exempel tjänstemän från riksorganisationens kansli deltar? 

• Studiebesöken uppskattades av många, men inte alla. Invändningar handlar framför 

allt om att besöken tog tid från dialogen. Ska vi fortsätta med studiebesök inför nästa 

dialog? 

• Dialogerna genomfördes med olika grupper, distriktsstyrelser med eller utan 

anställda, föreningsordföranden, alla förtroendevalda i distriktet. Ska vi i förväg 

bestämma vilka som ska delta under dialogerna? 

• Ska riksorganisationens styrelse besluta om vilka teman som ska tas upp under 

dialogerna? 

• Ska tiden för dialogen vara förbestämd så att det blir lika för alla? 

• Hur ska återkoppling från dialogerna se ut? 

 

Årets dialogturné är avslutad. För att nästa års dialog ska bli ännu bättre än årets hoppas jag 

att ni aktivt deltar under diskussionen på onsdag den 7 juni. Har ni inte möjlighet att delta är 

ni varmt välkomna att mejla era synpunkter till mig. 

 

Johanna Hållén 

Förbundssekreterare 

 

 



 


